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Z A P I S N I K 
  40.  sjednice Zastupničkog doma  

 Parlamentarne skupštine  Bosne i Hercegovine,  
održane 19. studenoga 2008. godine 

 
 Sjednica je započela u 15.15 sati. Bilo je nazočno 35 zastupnika. Odsutnost su opravdali: Halid Genjac, 
Šemsudin Mehmedović, Ekrem Ajanović, Mehmed Suljkanović, Zlatko Lagumdžija, Jovan Todorović i 
Milorad Živković. 
 Iz Vijeća ministara BiH sjednici su nazočili ministri Sredoje Nović i Dragan Vrankić, te zamjenik 
ministra sigurnosti Mijo Krešić.  
 Iz međunarodnih organizacija sjednicu su pratili predstavnici: OHR-a, OESS-a, EUSR-a, NATO-a, 
EUPM-a,  Američkog i Britanskog veleposlanstva, te nevladine organizacije Centri civilnih inicijativa. 
 
 Na početku sjednice, u sklopu prethodnoga pitanja, predsjedatelj je obavijestio Dom o tome što 
je poduzeto u vezi s inicijativama Huseina Nanića (za uvrštenje u dnevni red Informacije Vijeća 
ministara BiH o spremnosti institucija BiH za preuzimanje obveza u vezi s primjenom Sporazuma o 
stabilizaciji i pridruživanju) i Remzije Kadrića (za sazivanje posebne sjednice Zastupničkog doma sa 
samo jednom točkom – Rasprava u povodu sporazuma – zajedničke izjave Čović-Tihić-Dodik). 
 Predsjedatelj je izvijestio kako je glede Inicijative Huseina Nanića zatražen odgovarajući 
materijal za raspravu, pa čim on bude dostavljen Inicijativa će biti uvrštena u dnevni red. 
 O Inicijativi Remzije Kadrića predsjedatelj je rekao kako nije dostavljena sukladno Poslovniku 
jer, prema članku 62. stavak (3), zahtjev treba potpisati najmanje 10 zastupnika ili većina članova 
Kolegija.  

Također, predsjedatelj je rekao da je zastupničko pitanje Joze Križanovića u vezi s uvjetima rada 
u dvorani u kojoj se održavaju sjednice prolijeđeno službama Tajništva radi dostave cjelovitog 
odgovora.  

Nakon iznošenja prethodnih pitanja predsjedatelj je obrazložio izmjene i dopune prijedloga 
dnevnog reda koje su usuglašene na sjednicama Kolegija i Proširenog kolegija Doma. Usvojene su 
sljedeće izmjene i dopune prijedloga dnevnog reda: 

• s dnevnog je reda skinut Prijedlog zakona o Agenciji za informacijsko društvo u drugom čitanju, 
jer je Povjerenstvo za promet i veze dostavilo obavijest da je na sjednici od 18. 11. 2008. 
zaključilo potrebnim obaviti dodatne konzultacije. 

U dnevni red uvrštene su sljedeće nove točke: 
• Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o dopunama Zakona o porezu na 

dodanu vrijednost po žurnom postupku, sukladno članku 127. Poslovnika; 
• Zahtjev zastupnika Bajazita Jašarevića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 

javnim nabavama po žurnom postupku, sukladno članku 127. Poslovnika; 
• Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu izvješća ili o obustavi zakonodavnog 

postupka po Prijedlogu zakona o Agenciji za razvoj informacijskog društva BiH; 
• Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu mišljenja ili o obustavi zakonodavnog 

postupka po Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama, predlagatelja zastupnika Joze Križanovića; 
• Izbor članova Upravnog odbora Agencije za razvoj visokog obrazovanja i osiguravanja i 

kvalitete (Rang-lista Vijeća ministara BiH); 
•  Zahtjev Ustavnopravnog povjerenstva Doma za davanje ovlasti za utvrđivanje pročišćenog 

teksta Zakona o Sudu BiH i Zakona o Tužiteljstvu BiH;  
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• Davanje suglasnosti za ratificiranje: 

a) Sporazuma o kreditu između Bosne i Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i 
trezora, i Bank Austria Creditanstalta - Projekt izgradnje vodovoda Fojnica – Kiseljak i 
kanalizacijskog kolektora Lepenica – Kiseljak,  

b) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Vijeća ministara Republike Albanije o 
recipročnom unapređenju i zaštiti investicija, 

c) Ugovora o financiranju između Bosne i Hercegovine i Federacije BiH i Europske 
investicijske banke - Projekt vodovoda i kanalizacije u Federaciji BiH, 

d) Europskog sporazuma o dostavljanju molbi za pravnu pomoć. 
 
U raspravi o prijedlogu dnevnoga reda izneseni su sljedeći prijedlozi: 
 
Selim Bešlagić je, uime Kluba zastupnika SDP-a,  predložio da s dnevnog reda bude skinuta 

točka - Zastupnička pitanja i odgovori - jer je prije početka ove sjednice održan nastavak 39. sjednice 
Doma pa će zastupnička pitanja i odgovori oduzeti mnogo vremena.  

Denis Bećirović predložio je u dnevni red pod točkom 2. uvrstiti - Razmatranje Rezolucije 
Europskog parlamenta o BiH, usvojene na plenarnoj sjednici od 23. listopada 2008. godine u 
Strasbourgu. Nakon što je obrazložio prijedlog dodao je da, ako je nije moguće uvrstiti u dnevni red 
današnje, ova točka, kao prva, bude uvrštena u dnevni red sljedeće sjednice Doma.  

Branko Dokić predložio je skidanje s dnevnog reda točke 8 - Financijska izvješća Radio-
televizije Bosne i Hercegovine na dan 31. 12. 2007. godine, s Mišljenjem ovlaštenog revizora - jer 
Upravni odbor treba dostaviti izvješće o poslovanju Javnog RTV servisa, pa se može istodobno voditi 
rasprava o oba izvješća. 

Husein Nanić predložio je uvrštenje u dnevni red točke – Prijedlog zaključka o izradi plana 
aktivnosti na rješavanju smještaja institucija BiH - iznijevši i sadržaj prijedloga zaključka.  

Slavko Jovičić inicirao je da Kolegij Doma, zajedno s Kolegijem Doma naroda, sazove posebnu 
sjednicu s jednom točkom dnevnoga reda pod nazivom – Gospodarska i ekonomska situacija u BiH, 
odnosno ekonomska recesija i kolaps bankarskog sustava u mnogim državama svijeta i Europe i 
refleksije takvoga stanja na BiH, odnosno na gospodarstvo i ukupno ekonomsko stanje u ovoj zemlji. 
Opširno je obrazložio svoj prijedlog. 
 U raspravi o prijedlogu dnevnog reda, a glede prijedloga Denisa Bećirovića, Azra 
Hadžiahmetović podsjetila je na Rezoluciju koju je usvojila Parlamentarna skupština Vijeća Europe 
povodom rasprave o Monitoring izvješću, te je za očekivati i preporuke sa sastanka Vijeća za provedbu 
mira, koji se održava danas. Bilo bi dobro što prije objediniti raspravu o sva ta tri dokumenta.  
 Šefik Džaferović podsjetio je da je Ustavnopravno povjerenstvo, na zahtjev Kolegija, održalo 
informativnu sjednicu na kojoj su pribavljene informacije i obavljena saslušanja o borbi protiv korupcije 
i organiziranog kriminala. Povjerenstvo je dostavilo Izvješće s prijedlogom određenih zaključaka i 
predložio uvršenje toga Izvješća u dnevni red jedne od idućih sjednica Doma.  
 Branko Dokić podržao je prijedlog Azre Hadžiahmetović dodajući kako bi na tu sjednicu trebalo 
pozvati sve članove Izaslanstva Parlamentarne skupštine BiH u Vijeću Europe i obaviti cjelovitu 
raspravu o položaju BiH u Vijeću Europe, o našim obvezama, o tome ispunjava li BiH uvjete kada je u 
pitanju članstvo i slično. 
 U raspravi o prijedlogu dnevnog reda Momčilo Novaković izrazio je dvojbu glede mogućnosti 
skidanja obveznih točaka s dnevnoga reda. Potom je prigovorio što materijale iz Vijeća ministara BiH ne 
dobiva na srpskome jeziku. 
 Remzija Kadrić komentirao je stajalište Kolegija o njegovu zahtjevu za posebnu sjednicu, 
dodajući da je to on uputio kao inicijativu kako bi Kolegij sazvao sjednicu sukladno članku 62. stavak 
(3) Poslovnika.  
 Sumirajući raspravu o prijedlogu dnevnog reda, predsjedatelj Doma Niko Lozančić konstatirao 
je: 

- Prijedlog Selima Bešlagića za skidanje točke - Zastupnička pitanja i odgovori – neprihvatljiv 
je jer je to obvezna točka; 

- Prijedlog Denisa Bećirovića bio je alternativan (dnevni red ove ili sljedeće sjednice), pa će ta 
točka biti uvrštena u dnevni red sljedeće sjednice radi što bolje pripreme; 
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- Prijedlog Branka Dokića za skidanje točke 8. neprihvatljiv je jer se radi o obveznoj točki; 
- Prijedlog Huseina Nanića također će biti uvršten u dnevni red sljedeće sjednice; 
- Inicijativa Slavka Jovičića bit će u proceduri u Kolegiju; 
- Prijedlozi Azre Hadžiahmetović i Šefika Džaferovića također će biti uvršteni u dnevni red 

sljedeće sjednice i  
- Prijedlog Branka Dokića za pozivanje članova Izaslanstva bit će uzet u obzir kada bude 

vođena rasprava o spomenutim pitanjima.  
 

Nakon toga je predsjedatelj zaključio da nema novih točaka u dnevnom redu današnje sjednice, 
te je za 40. sjednicu Zastupničkog doma konstatirao sljedeći 
 

D N E V N I  R E D 
 

1. Zastupnička pitanja i odgovori; 
2. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona 

o osiguranju depozita u bankama Bosne i Hercegovine po žurnom postupku, sukladno članku 
127. Poslovnika; 

3. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o dopunama Zakona o porezu na 
dodanu vrijednost po žurnom postupku, sukladno članku 127. Poslovnika; 

4. Zahtjev zastupnika Bajazita Jašarevića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama Zakona o 
javnim nabavama  po žurnom postupku, sukladno članku 127. Poslovnika; 

5. Prijedlog zakona o zaštiti i dobrobiti životinja (prvo čitanje); 
6. Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu izvješća ili o obustavi zakonodavnog 

postupka po Prijedlogu zakona o Agenciji za razvoj informacijskog društva BiH; 
7. Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu mišljenja ili o obustavi zakonodavnog 

postupka po Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama – predlagatelj: zastupnik Jozo Križanović; 
8. Financijska izvješća Radio-televizije Bosne i Hercegovine na dan 31. 12. 2007. godine, s 

Mišljenjem ovlaštenog revizora; 
9. Informacija o stanju u području imovinskih delikata u Bosni i Hercegovini, s naglaskom na 

kazneno djelo otuđenja vozila, u 2006. i 2007. godini i u prvih šest mjeseci 2008. godine; 
10. Prijedlog zaključaka povodom Informacije o kaznenim djelima protiv života i tijela, s naglaskom 

na nasilje u obitelji, za 2006. i 2007. godinu te tendencijama u prva tri mjeseca 2008. godine; 
11. Aktualna sigurnosna situacija u Bosni i Hercegovini, s posebnim osvrtom na terorizam (prema 

zaključku s 39. sjednice Doma  - na prijedlog klubova zastupnika SNSD-a i SDPBiH); 
12. Analiza stanja u Projektu CIPS, s posebnim osvrtom na izdavanje lažnih isprava; 
13. Izvješće Zajedničkog povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje ombudsmana u 

Instituciju ombudsmana za ljudska prava BiH; 
14. Izvješće Zajedničkog povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje zamjenika 

glavnog revizora; 
15. Izbor članova Upravnog odbora Agencije za razvoj visokog obrazovanja i osiguravanje kvalitete 

(Rang-lista Vijeća ministara BiH); 
16. Zahtjev ustavnopravnih povjerenstava obaju domova za davanje ovlasti za utvrđivanje 

pročišćenog teksta Zakona o Sudu BiH i Zakona o Tužiteljstvu BiH; 
17. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 

a) Sporazuma o kreditu između Bosne i Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i trezora, i 
                          Bank Austria Creditanstalta – Projekt izgradnje vodovoda Fojnica - Kiseljak i  
                          kanalizacijskog kolektora Lepenica – Kiseljak, 

b) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Vijeća ministara Republike Albanije o recipročnom 
                           unapređenju i zaštiti investicija, 

c) Ugovora o financiranju između Bosne i Hercegovine i Federacije Bosne i Hercegovine i 
                           Europske investicijske banke – Projekt vodovoda i kanalizacije u Federaciji BiH, 

d) Europskog  sporazuma o dostavljanju molbi za pravnu pomoć. 
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Ad – 1. Zastupnička pitanja i odgovori 
 

Predsjedatelj Niko Lozančić konstatirao je da su za ovu sjednicu odgovore na pitanja dobili: 
- Denis Bećirović – od Vijeća ministara BiH na pitanje postavljeno na 31. sjednici; 
- Mehmed Suljkanović – od Vijeća ministara BiH na pitanje postavljeno na 33. sjednici; 
- Azra Alajbegović – od Vijeća ministara BiH na pitanje postavljeno na 34. sjednici;  
- Milorad Živković – od Minstarstva vanjskih poslova BiH na pitanje postavljen na 35. i 38. 

sjednici; 
- Niko Lozančić od Središnjeg izbornog povjerensva BiH na pitanje postavljeno na 36. 

sjednici; 
- Velimir Jukić od Obavještajno-sigurnosne agencije BiH i Središnjeg izbornog povjerenstva 

BiH na pitanje postaljeno na 38. sjednici i 
- Branko Dokić – od Minstarstva vanjskih poslovao BiH na pitanje postavljeno na 38. sjednici. 

  
Komentar je dao Branko Dokić, navodeći kako ima pitanja koja je postavio još prije dva 

mjeseca, a na koja nije dobio odgovor. Zatražio je ažurniju dostavu odgovora na pitanja. 
Postavljena su nova zastupnička pitanja kako slijedi: 

 
Rifat Dolić: 
 „Kakvo je stajalište Vijeća ministara i resornog ministarstva naspram arheološkog otkrića 
Piramida sunca u Visokom? Postoje li o tom arheološkom otkriću neka oficijelna mišljenja institucija 
vlasti i znanstvenih institucija u BiH? Jesu li institucije vlasti i znanstvene institucije BiH na bilo koji 
način trenutačno ili do sada sudjelovale u raspravama o znanstvenom valoriziranju ovoga otkrića i nije li 
to pitanje neopravdano omalovaženo i marginalizirano, tako da se stječe dojam kako je drugima više 
stalo da tamo nešto postoji nego nama u BiH, kojima bi to daleko više značilo? Kakav je sada pravni, 
kulturološki i historijski status Piramide sunca u Visokom?“  
 
Sadik Bahtić: 
 1. „Kada će Vijeće ministara izabrati ili imenovati ravnatelja Direkcije za europske integracije 
BiH, pošto je sadašnji ravnatelj imenovan za veleposlanika BiH u Bruxellesu? 
  2.  „Kada će imenovani veleposlanik Bosne i Hercegovine u EU (Bruxelles) stupiti na svoju 
dužnost?“ 

 3. „Prema kojem propisu i tko sve ima pravo na osobnu zaštitu i imaju li te osobe pravo na 
pojačanu dodatnu zaštitu nakon medijskih špekulacija o njihovoj navodnoj ugroženosti, te koliko sve to 
stoji ovu državu?“ 
 
Remzija Kadrić: 

„Kakav je nacionalni sastav i sastav nacionalnih manjina zaposlenih u Glavnom tajništvu Vijeća 
ministara BiH, te ako ima neravnomjerne zastupljenosti - što se planira učiniti u cilju otklanjanja toga?“ 
  
Denis Bećirović: 

„Koji su zastupnici/izaslanici u Parlamentarnoj skupštini BiH od 1. prosinca 2007. godine do 1. 
prosinca 2008. godine boravili u inozemstvu, s posebnim napomenama o: 

- terminima putovanja, 
- destinacijama putovanja, 
- troškovima putovanja (pojedinačno po zastupniku/izaslaniku).“ 

 
Azra Alajbegović: 

„Ja također imam kratko pitanje koje se nadovezuje na prethodno, tako će izvješće za ovaj Dom 
biti cjelovito, a to je – da vodstvo Doma također dostavi imena zastupnika koji su bili pozivani i kojim je 
zastupnicima Kolegij dozvolio određene službene dopuste u svrhu obavljanja njihove zastupničke 
funkcije, te članstvo u određenim tijelima Doma a da to nisu htjeli ili su izričito odbili. Samo tako  imat 
ćemo cjelovitu informaciju. “  
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Ad – 2. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i  
             dopunama Zakona o osiguranju depozita u bankama Bosne i Hercegovine po žurnom  
             postupku, sukladno članku 127. Poslovnika 
 
 Nakon predsjedateljevih kratkih uvodnih napomena, nije bilo rasprave o Zahtjevu. 
 Prilikom glasovanja, s 30 glasova «za» (iz Federacije BiH 21, iz Republike Srpske devet) i tri 
«protiv», usvojen je Zahtjev za žurni postupak.  
 Potom je, s 33 glasa «za» (iz Federacije BiH 21, iz Republike Srpske 12), usvojen Zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o osiguranju depozita u bankama Bosne i Hercegovine. 
 
Ad – 3. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o dopunama Zakona 
             o porezu na dodanu vrijednost po žurnom postupku, sukladno članku127. Poslovnika 
 
 Uvodne napomene dao je predsjedatelj. 

Također nije bilo rasprave. 
Tijekom glasovanja usvojen je Zahtjev za žurni postupak, s 30 glasova «za» (iz Federacije 21, iz 

Republike Srpske devet) i tri «protiv». 
Nakon glasovanja o Zahtjevu usvojen je i Prijedlog zakona o dopunama Zakona o porezu na 

dodanu vrijednost, s 28 glasova «za» (iz Federacije 18, iz Republike Srpske 10), jednim «protiv» i dva 
«suzdržana» glasa. 
 
Ad – 4. Zahtjev zastupnika Bajazita Jašarevića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama  
              Zakona o javnim nabavama  po žurnom postupku, sukladno članku 127. Poslovnika 
 
 Uvodne napomene dao je predsjedatelj Niko Lozančić. 
 Nije bilo rasprave.  
 Prilikom glasovanja, Zahtjev za žurni postupak nije dobio entitetsku većinu – 22 glasa «za» (iz 
Federacije BiH 19, iz Republike Srpske tri), devet «protiv» i dva «suzdržana» glasa. 
 Predsjedatelj je konstatirao da će se o zahtjevu provesti usuglašavanje u Kolegiju kao 
povjerenstvu. 
 
Ad – 5. Prijedlog zakona o zaštiti i dobrobiti životinja (prvo čitanje) 
 
 Nakon što je predsjedatelj dao uvodne napomene, nije bilo rasprave. 
 Tijekom glasovanja, s 26 glasova «za» (iz Federacije BiH 20, iz Republike Srpske šest), jednim 
«protiv» i šest «suzdržanih», usvojen je Prijedlog zakona u prvom čitanju. 
 
Ad – 6. Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu izvješća ili o obustavi 
             zakonodavnog postupka po Prijedlogu zakona o Agenciji za razvoj informacijskog  
             društva Bosne i Hercegovine 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj podsjetio da nadležno povjerenstvo nije dostavilo 
izvješće o Prijedlogu zakona o Agenciji za razvoj informacijskog društva BiH do krajnjeg roka koji je 
odredio Kolegij, te da je povjerenstvo, sukladno Poslovniku, od Doma zatražilo produljenje roka do      
1. 12. 2008. godine. 
 Nije bilo rasprave. 
 Tijekom glasovanja Dom je, s 27 glasova «za» (iz Federacije BiH 19, iz Republike Srpske 
osam), tri «protiv» i jednim «suzdržanim», odobrio Povjerenstvu za promet i veze produljenje roka za 
dostavu izvješća o Prijedlogu zakona o Agenciji za  razvoj informacijskog društva BiH do 1. 12. 2008.  
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Ad – 7. Očitovanje Doma o određivanju novog roka za dostavu mišljenja ili o obustavi 
             zakonodavnog postupka po Prijedlogu zakona o fiskalnim kasama – predlagatelj:  
             zastupnik Jozo Križanović 
 
 Nakon predsjedateljevih uvodnih napomena, ni o ovoj točki nije bilo rasprave. 
 Prilikom glasovanja, predsjedatelj je kazao da nadležno povjerenstvo u zahtjevu nije navelo do 
kojeg datuma traži produljenje roka, pa je iznio prijedlog Kolegija za produljenje roka do 1. 12. 2008.  
 Ovaj je prijedlog usvojen s 32 glasa «za» (iz Federacije BiH 20, iz Republike Srpske 12) i 
jednim «suzdržanim». 
 
Ad – 8. Financijska izvješća Radio-televizije Bosne i Hercegovine na dan 31. 12. 2007. godine, 
             s Mišljenjem ovlaštenog revizora 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Niko Lozančić podsjetio na Mišljenje Povjerenstva za 
promet i veze te na zaključke koji su u njemu predloženi. 
 Nije bilo rasprave.  
 Tijekom očitovanja predsjedatelj je na glasovanje stavio Financijska izvješća, s Mišljenjem 
ovlaštenog revizora i Mišljenjem nadležnog povjerenstva sa zaključcima.  

S 19 glasova «za» (iz Federacije BiH 17, iz Republike Srpske dva), tri «protiv» i 11 
«suzdržanih», predsjedatelj je konstatirao da izvješća i mišljenja nisu dobila entitetsku većinu, pa slijedi 
usuglašavanje u Kolegiju kao povjerenstvu.  
 
Ad – 9.  Informacija o stanju u području imovinskih delikata u Bosni i Hercegovini, s naglaskom  
             na kazneno djelo otuđenja vozila, u 2006. i 2007. godini i u prvih šest mjeseci 2008. godine 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama rekao da je Ustavnopravno povjerenstvo prihvatilo 
Informaciju iz ove točke, što predlaže i Domu. 
 Nije bilo rasprave. 
 Prilikom glasovanja, Informacija je primljena k znanju, s 28 glasova «za» (iz Federacije BiH 17, 
iz Republike Srpske 11), jednim «protiv» i tri «suzdržana». 
 
Ad – 10. Prijedlog zaključaka povodom Informacije o kaznenim djelima protiv života i tijela, 
               s naglaskom na nasilje u obitelji, za 2006. i 2007. godinu te tendencijama u prva tri 
              mjeseca 2008. godine 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama podsjetio na zaključak Doma usvojen na 36. sjednici, 
temeljem kojega su Ustavnopravno  povjerenstvo, Povjerenstvo za ostvarivanje ravnopravnosti spolova, 
Zajedničko povjerenstvo za ljudska prava, prava djeteta, mlade useljeništvo, izbjeglice azil i etiku i 
Parlamentarna skupina za populaciju i razvoj dostavili prijedlog zaključaka iz ove točke.  

Nije bilo rasprave.  
Prilikom glasovanja, s 31 glasom «za» (iz Federacije BiH 19, iz Republike Srpske 12) i dva 

«suzdržana», usvojeni su sljedjeći  
Z A K LJ U Č C I 

1. Zastupnički dom PSBiH konstatira da je nasilje u obitelji u značajnom porastu i predstavlja 
veliki društveni problem. 

2. Zastupnički dom PSBiH poziva nadležne institucije na primjenu mjera predviđenih 
Rezolucijom o borbi protiv obiteljskog nasilja nad ženama Parlamentarne skupštine BiH 
(„Službeni glasnik BiH“, br. 15/08), naročito uključujući obvezu usvajanja odgovarajućih 
zakonskih i proračunskih mjera, te na osiguravanje učinkovite primjene već usvojenih 
zakona i mjera, a posebice osiguravanje bržeg pristupa sudovima, kao i efektivno izricanje 
zaštitnih mjera i uspostavu objekata za potporu žrtvama nasilja u obitelji i njihovom 
financiranju, te na obuku osoblja u zdravstvu, policiji, pravosuđu, socijalnim i obrazovnim 
ustanovama. 
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3. Konstatira se da su ustanove socijalne skrbi u Bosni i Hercegovini materijalno i kadrovski 

neadekvatno opremljene te ne mogu uspješno odgovoriti svojoj zadaći kada je u pitanju 
postupanje u slučajevima nasilja u obitelji. Stoga je nužno utvrditi i provoditi mjere za 
njihovo jačanje.   

4. Zastupnički dom PSBiH traži od Vijeća ministara BiH da do kraja 2008. godine 
Parlamentarnoj skupštini Bosne i Hercegovine podnese na usvajanje prijedlog strategije za 
prevenciju i borbu protiv nasilja u obitelji, nasilja po osnovi spola, seksualnog 
uznemiravanja i uznemiravanja u Bosni i Hercegovini, te da najmanje jednom godišnje 
izvješćuje PSBiH o njezinoj provedbi.  

 
Ad – 11. Aktualna sigurnosna situacija u BiH, s posebnim osvrtom na terorizam (prema 
               zaključku s 39. sjednice Doma - na prijedlog klubova zastupnika SNSD-a i SDPBiH) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj kazao kako jeMinistarstvo sigurnosti BiH, na traženje 
Kolegija, dostavilo informaciju u pisanom obliku za ovu točku dnevnoga reda.  
 U raspravi o ovoj točki sudjelovali su: Bakir Izetbegović, Slavko Jovičić, Beriz Belkić, Jozo 
Križanović, Denis Bećirović, Drago Kalabić, Mirko Okolić i Momčilo Novaković. 
 Prilikom glasovanja, Dom se prvo očitovao o prijedlogu zaključka Momčila Novakovića – 
Informaciju vratiti Ministarstvu sigurnosti BiH radi razmatranja u Vijeću ministara, nakon čega 
bi bila razmatrana na sjednici Doma. Za prijedlog ovoga zaključka glasovalo je 17 zastupnika (iz 
Federacije BiH sedam, iz Republike Srpske 10) i protiv je bilo 16 zastupnika.  
 Predsjedatelj je konstatirao da prijedlog zaključka nije dobio entitetsku većinu te slijedi 
usuglašavanje u Kolegiju kao povjerenstvu, a nakon toga će biti obavljeno glasovanje o ostalim 
materijalima iz ove točke.  
 
Ad – 12. Analiza stanja u Projektu CIPS, s posebnim osvrtom na izdavanje lažnih isprava 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama, između ostaloga, kazao da je Ministarstvo financija i 
trezora BiH, na traženje Kolegija, dostavilo informaciju za ovu točku dnevnoga reda. 
 U raspravi su sudjelovali: Selim Bešlagić, Bakir Izetbegović, Husein Nanić, Šefik Džaferović, 
Lazar Prodanović i Niko Lozančić. 
 Govorio je i ministar civilnih poslova BiH Sredoje Nović i odgovorio na pitanja postavljena u 
raspravi. 
 Prilikom glasovanja, s 30 glasova «za» (iz Federacije BiH 19, iz Republike Srpske 11), jednim 
«protiv» i jednim «suzdržanim», Dom je primio k znanju Informaciju Ministarstva civilnih poslova BiH. 
 Potom je predsjedatelj na glasovanje stavio prijedlog zaključaka koji je u raspravi podnio 
predsjedatelj Kluba zastupnika SDA, Bakir Izetbegović, koji glase: 

1. Zadužuje se Vijeće ministara BiH da analizira institucionalnu vezu tijela koja vode upravni 
postupak i Projekta CIPS koji izdaje isprave na osnovi toga postupka, te predloži mjere 
kojima bi se spriječilo izdavanje lažnih isprava. 

2. Traži se žurna primjena Zakona o Agenciji za identifikacijske isprave i razmjenu podataka, 
uključujući i raspisivanje natječaja za izbor novog vodstva sukladno Zakonu.  

3. Traži se da pri zapošaljavanju u Agenciji bude ispoštovana zakonska obveza o nacionalnoj 
zastupljenosti zaposlenika, posebice popuna vodećih radnih mjesta. 

Za prijedlog ovih zaključaka glasovalo je 19 zastupnika (iz Federacije BiH 17, iz Republike 
Srpske dva) i suzdržalo se 13 zastupnika.  

Predsjedatelj je konstatirao da zaključci nisu dobili entitetsku većinu, pa slijedi usuglašavanje u 
Kolegiju kao povjerenstvu. 

 
Ad – 13. Izvješće Zajedničkog povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje  
                 ombudsmana u Instituciju ombudsmana za ljudska prava BiH 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama podsjetio na provedenu proceduru u vezi s 
imenovanjem ombudsmana u Instituciju ombudsmana za ljudska prava BiH. Podsjetio je na Izvješće 
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Zajedničkog povjerenstva, te da se Povjerenstvo usuglasilo glede imenovanja Ive Bradvice iz 
hrvatskoga naroda u Instituciju ombudsmana, a iz bošnjačkoga naroda Jasminke Džumhur. Također je 
podsjetio da su oba doma ranije imenovala Ljubomira Sandića iz srpskoga naroda.  
 
 Martin Raguž u raspravi je rekao kako je ovo jedan od najapsurdnijih izvješća od kada je on 
zastupnik u Zastupničkom domu. Članovi Zajedničkog povjerenstva iz ovoga Doma usuglasili su 
prijedlog preglasavanjem i nisu stali iza odluke koju je Dom ranije donio. Prema njegovu mišljenju, to 
se nije dogodilo niti će se dogoditi u parlamenarnoj praksi – što treba ostati zabilježeno. Oni su odstupili 
od odluke ovoga Doma. O kandidatu kojega je ovaj Dom imenovao nije se ni glasovalo. Ova stvar 
alarmanatno upozorava koliko se izišlo izvan okvira zakona i podleglo priscima te je primijenjen 
postupak usuglašavanja na ljude, a takav je postupak predviđen za usuglašavanje zakona. Najmanje što 
ovaj Dom može učiniti jeste da odbije ovo Izvješće. Ako Izvješće prođe, na ovome se proces neće 
završiti, rekao je, uz ostalo, Martin Raguž u raspravi o Izvješću Zajedničkog povjerenstva.  
 U daljnjoj raspravi sudjelovali su: Remzija Kadrić, Momčilo Novaković, Jozo Križanović, Sefer 
Halilović i Drago Kalabić. 
 Remzija Kadrić skrenuo je pozornost na zaključak u Izvješću Zajedničkog povjerenstva – kojim 
se od Ministarstva pravde BiH traži dostava mišljenja u pogledu valjanosti procedure Zajedničkog 
povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje ombudsmana za ljudska prava, dodavši kako 
misli da je to trebalo učiniti prije provođenja procedure usuglašavanja.  
 Momčilo Novaković također je skrenuo pozornost na zaključak u Izvješću Zajedničkog 
povjerenstva, ocjenjujući da on nema smisla te bi Izvješće trebalo odbiti i ponoviti cijelu proceduru, i na 
taj način zakonito imenovati ombudsmana u Instituciju ombudsmana. 
 Jozo Križanović  je u svojoj kratkoj raspravi rekao: „Ja ću vrlo kratko, zapravo mogu samo reći 
da se u potpunosti slažem sa ovim što je govorio kolega Raguž. Dakle, bio bi ovo presedan da 
zajednička povjerenstva domova usuglašavaju personalna rješanja, odnosno imenovanja. Mislim da to 
nije sukladno našem Poslovniku i ja ću iz tog razloga biti protiv ovakvih prijedloga i protiv zaključka. 

Sefer Halilović je, također u kratkoj raspravi, rekao da bi samo htio podržati ovo što su već prije 
njega govorili Raguž i ostali zastupnici. Dodao je da je više nego  očigledno da procedure nisu 
poštovane i da će se doći u  jednu poziciju kada će se do ombudsmena doći na sudu, a to će nas udaljiti 
pola godine ili godinu dana od konačnog rješenja ovog pitanja.  

Drago Kalabić kazao je kako je OHR u svojim pismima, zbog kojih ovdje često ustaju uime 
OHR-a i traže stajalište, inzistirao na završetku procedure imenovanja ombudsmana. «Kada je osnovano 
povjerenstvo, svi smo znali s čim ćemo se suočiti, svi su znali što je naša zadaća, ali su svi očekivali 
rezultat. Oni koji nisu dobili odgovarajući rezultat sada imaju tu argumentaciju. Dvojba postoji, ja sam 
tu dvojbu iznio i na sjednici Povjerenstva, no istodobno tražim da netko ponudi izlaz, alternativu. Mi 
nismo mogli naći bolji način i uradili smo što smo uradili», rekao je Drago Kalabić. 
 Prilikom glasovanja, Izvješće Zajedničkog povjerenstva usvojeno je s 22 glasa «za» (iz 
Federacije BiH 14, iz Republike Srpske osam) i 11 «protiv». 
 Predsjedatelj je konstatirao da su usvajanjem Izvješća Zajedničkog povjerenstva u Instituciju 
ombudsmana za ljudska prava BiH imenovani Ljubomir Sandić – iz srpskoga naroda, Jasminka 
Džumhur – iz bošnjačkoga naroda i Ivo Bradvica – iz hrvatskoga naroda.  
 Usvajanjem Izvješća, Dom je također usvojio i zaključak koji glasi: 
 Traži se od Ministarstva pravde BiH da dostavi mišljenje o valjanosti procedure 
Zajedničkog povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje ombudsmana za ljudska 
prava Bosne i Hercegovine.  
 
Ad – 14. Izvješće Zajedničkog povjerenstva za usuglašavanje prijedloga za imenovanje  
               zamjenika glavnog revizora 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj rekao kako je predmet usuglašavanja u Zajedničkom 
povjerenstvu bio zamjenik glavnog revizora BiH iz bošnjačkoga naroda. 
 Nije bilo rasprave. 
 Prilikom glasovanja, Izvješće Zajedničkog povjerenstva usvojeno je s 22 glasa «za» (iz 
Federacije BiH 12, iz Republike Srpske 10), osam «protiv» i dva «suzdržana».  
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 Nakon usvajanja Izvješća predsjedatelj je konstatirao da je Dževad Nekić imenovan za 
zamjenika glavnog revizora iz bošnjačkoga naroda, te podsjetio da su oba doma za glavnog revizora 
ranije imenovali Milenka Šegu, a za zamjenika glavnog revizora iz srpskoga naroda Božanu Trninić. 
 
 
 
 
Ad – 15. Izbor članova Upravnog odbora Agencije za razvoj visokog obrazovanja i 
               osiguravanje kvalitete (Rang-lista Vijeća ministara BiH) 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj Niko Lozančić podsjetio na odredbe Zakona o visokom 
obrazovanju, prema kojima se imenuje Upravni odbor Agencije. Kolegij je zadužio Ustavnopravno 
povjerenstvo za dostavu mišljenja o prijedlogu Vijeća ministara, ali mišljenje do sada nije dostavljeno. 
 O ovoj su točki raspravljali: Šefik Džaferović, ministar civilnih poslova BiH Sredoje Nović i 
Momčilo Novaković. 
 Prilikom glasovanja, s 23 glasa «za» (iz Federacije BiH 15, iz Republike Srpske osam), šest 
«protiv» i četiri «suzdržana», Dom je usvojio Rang-listu Vijeća ministara, čime su u Upravni odbor 
Agencije za  razvoj visokog obrazovanja izabrani: 

 Mišo Kulić - na tri godine, 
 Stevo Pašalić - na dvije godine, 
 Darko Petković - na jednu godinu, 
 Sabahudin Ekinović - na tri godine,  
 Bakir Mehić - na dvije godine, 
 Refik Šahinović - na jednu godinu, 
 Ivo Rozić - na tri godine, 
 Slavica Juka - na dvije godine, 
 Siniša Skočibušić - na jednu godinu i  
 Emina Hot-Šljuka - na tri godine.  

 
Ad – 16. Zahtjev ustavnopravnih povjerenstava obaju domova za davanje ovlasti za utvrđivanje 
                 pročišćenog teksta Zakona o Sudu BiH i Zakona o Tužiteljstvu BiH 
 
 Nakon predjedateljevih uvodnih napomena nije bilo rasprave. 
 S 30 glasova «za» (iz Federacije BiH 18, iz Republike Srpske 12) i tri «suzdržana», Dom je dao 
ovlast Ustavnopravnom povjerenstvu za utvrđivanje pročišćenog teksta Zakona o Sudu BiH i Zakona o 
Tužiteljstvu BiH.  
 
Ad – 17. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 

a)   Sporazuma o kreditu između Bosne i Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i  
                          trezora, i Bank Austria Credinstalta – Projekt izgradnje vodovoda Fojnica - Kiseljak i  
                          kanalizacijskog kolektora Lepenica – Kiseljak 

b) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Vijeća ministara Republike Albanije o recipročnom 
                           unapređenju i zaštiti investicija 

c) Ugovora o financiranju između Bosne i Hercegovine i Federacije Bosne i Hercegovine i 
                           Europske investicijske banke – Projekt vodovoda i kanalizacije u Federaciji BiH 

d) Europskog  sporazuma o dostavljanju molbi za pravnu pomoć 
 
U uvodnim je napomenama predsjedatelj kazao da je nadležno povjerenstvo dostavilo mišljenja o 

aktima iz ove točke i o njima dalo pozitivno mišljenje. 
Nije bilo rasprave. 
S 32 glasa «za» (iz Fedeacije BiH 20, iz Republike Srpske 12) i jednim «protiv», dana je 

suglasnost za ratificiranje akata od a) do d). 
 
Time je realiziran dnevni red 40. sjednice. 
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Sastavni dio Zapisnika čini transkript 40. sjednice Zastupničkog doma. 
Sjednica je okončana u 18.59 sati. 
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